
Kære medlem af Teknik- og Miljøudvalget 
 
Vi ved at I snart skal udmønte budgettet for 2019 og tænkte at I måske havde lyst til 
at høre hvad vi  tænker om de punkter som vedrører os specialarbejdere og gartnere. 
 
Først vil vi dog påpege at vi er uden skyld i de økonomiske problemer TMF har. Vi har 
ikke sat en kost forkert men det er os der betaler prisen når vi fyres. Det er ikke 
retfærdigt. 

 
Nedenfor er vores kommentarer til de punkter som vedrører os. Tallene henviser til de 
tal TMF bruger i indstillingen.  
 
10. Vinterlukning af alle toiletter uden opsyn 

Det er vores erfaring at lukkede toiletter får borgerne til at tisse og lave lort i 
nærheden af toilettet. De børnefamilier der bruger kommunens lejepladser er 
afhængige af de offentlige toiletter og ellers bruger nærmeste buske. Vi oplever også 
at borgere bruger skraldekurvene, hvis der ikke er offentlige toiletter i nærheden. 
Oprydningen står vi med.  
Vinterlukning kunne måske overvejes der hvor toiletter bruges til at overnatte i. 
 
11. Nedlæggelse af 25 toiletter uden opsyn 

Samme begrundelse som ”Vinterlukning af alle toiletter uden opsyn”. 
 
24. Ophør af sommer- og sæsonblomster i bede og blomsterkummer (ikke behov for 

blomster) samt nedlæggelse af gartneri  

Vi er stolte af vores flotte by og de mange blomster vi sætter ud. Uden dem vil det blive 
kedeligt. Københavns kommune har sit eget gartneri, fordi det er billigere at producere 
blomsterne selv og det giver en højere kvalitet. Samtidig er gartneriet med til at sikre at 
vores gartnerlærlinge for en alsidig uddannelse.  
 
32. Nedlæggelse af 20 % af byinventaret  

Færre kurve giver mere affald i gader og parker, som vi så skal fjerne. Det er sympatisk at 
TMF vil fjerne de kurve der benyttes mindst, men de står i yderområderne hvor der i 
forvejen er langt mellem kurvene. 
 
33. Reduktion af indsatsen for cykelindsamling  

Flere og flere bruger cyklen i København, det er godt men de betyder at der også er flere 
og flere der parkerer deres cykler. De mange cykler er et stigende problem for 
fremkommeligheden for borgere og os der gør rent. Pladser som ellers ville kunne fejes 
maskinelt, hvis cyklerne ikke stod i vejen, kræver nu pustning og hapsning for at blive 
rene. Cykelindsamlingen er blandt andet oprettet for at undgå at sætte flere cykelstativer 
op, på den måde var det en besparelse men så går det ikke at skære ned i indsamlingen. 
 
 
Hvis I ønsker at vi uddyber ovenstående er I velkomne til at kontakte os. 
 
På vegne af kollegerne og med venlig hilsen 
 
Fællestillidsrepræsentanterne i Byens Drift. 
Claus, Louise og Rasmus 
 


